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CHOMUTOVICE

Milí sousedé, 

horké a slunečné letní dny nám po-

malu končí a já pevně věřím, že jste 

si svou letní dovolenou užili a  strá-

vili ji podle svých plánů a představ. 

Rád bych zde shrnul několik ma-

lých projektů, na kterých pracuje-

me a  pevně věříme, že budou brzy 

realizovány. Jedním z  nich je umís-

tění měřičů rychlosti v  oblasti au-

tobusových zastávek v  Popovičkách 

a Chomutovicích. Aktuálně probíhá 

podání dotace na tuto infrastruktu-

ru a schvalování umístění dotčenými 

orgány, hned po těchto krocích bude 

následovat samotná realizace. V brz-

ké době budou také instalována zr-

cadla na výjezdy z  vedlejších silnic 

a  dojde k  obnovení vodorovného 

značení v  obci. Došlo také k  opra-

vám a  obnově nátěru na dětském 

hřišti, kde budeme brzy realizovat 

i opravu lanového centra. 

Nejedná se ovšem jen o  malé pro-

jekty, které řešíme a  kde bychom 

chtěli posunout naše společné žití 

směrem vpřed. Prioritou pro nás je 

nyní čistička odpadních vod, kde 

byla provedena revize stávajícího 

řešení a s největší pravděpodobnos-

tí budeme muset příští rok vyměnit 

technologii čištění. V tomto případě 

se bude jednat o  vysokou investici 

z obecního rozpočtu. 

Vzhledem k územnímu plánu z roku 

2022 také vedeme diskusi nad využi-

telností FARY, kde již minulé zastu-

pitelstvo plánovalo nový obecní úřad 

s  komunitním centrem, a  i  my hle-

dáme možnosti, jak toto realizovat, 

jelikož nám to přijde jako nejvhod-

nější místo pro setkávání a případně 

nové umístění obecního úřadu. 

V  neposlední řadě vám musíme 

oznámit, že 31. 8. se rozhodl rezigno-

vat na svou pozici v  zastupitelstvu 

pan David Šikola. Pozice zastupitele 

bude nahrazena dalším a  nedojde 

tak ke snížení počtu zastupitelů.

Závěrem mi dovolte vám popřát 

příjemné strávení podzimních dnů 

a  pevně věřím, že se uvidíme na 

dalších akcích, které nás letos ještě 

čekají.

Jaroslav Švehla

starosta

Oprava dětského hřiště
Je to již 11 let od doby, kdy bylo vybudováno 

a  otevřeno dětské hřiště Na Stádlech v  Popo-

vičkách. Za dobu jeho existence se stalo hojně 

navštěvovaným a  oblíbeným prostorem pro 

několik generací nejen našich, ale i přespolních 

dětí. Celé hřiště je také využíváno pro společen-

ské akce a oslavy narozenin našich nejmenších. 

Proto jsme se rozhodli, že mu dáme nový kabát 

v podobě obnovy nátěrů, oprav herních prvků 

i  laviček, a  to odbornou firmou, která hřiště 

realizovala. Dětem jsme navíc vyměnili písek 

v  pískovišti (je to speciální písek vhodný na 

dělání báboviček) a  pod horolezeckou stěnou 

a pyramidou jsou dosypané kamínky, aby byla 

dopadová plocha bezpečnější. Pyramida je nově 

vyšponovaná a opět plní svůj účel. Celé hřiště je 

také upraveno a je ostříhaný živý plot kolem –

již podruhé v tomto roce, dále prořezané stro-

my (hlavně pod elektrickým vedením!) a vyčiš-

těné od nepořádku, větví a plevele. Jistě jste si 

také všimli čtyř nově vysazených stromů: buk 

lesní, jinan dvoulaločný, kaštan červený a vrba 

smuteční jsou zde jako náhrada za pokácené ja-

sany, resp. jejich torza. Snažíme se podporovat 

i druhovou pestrost.

Dalším krokem bude odborná údržba lanové-

ho centra včetně kompletní výměny mostku 

a uvolnění lanoví okolo stromů, což se bohužel 

dosud nestalo (k velké nelibosti odboru životní-

ho prostředí v Říčanech – lanové centrum bylo 

realizováno bez Smlouvy o  dílo…). Kohou-

tek na vodu by měl být vyměněn za estetické 

a funkční pítko. 

Touto cestou si dovolujeme upozornit na dodr-

žování provozního řádu na celém hřišti v sou-

ladu s pokyny nově umístěnými u jednotlivých 

herních prvků. Jde o bezpečnost našich dětí.

Zároveň apelujeme na rodiče, aby dohlíželi na 

pořádek a  čistotu v  celém areálu. Nedovolte 

dětem, aby házely kamínky do písku a  hračky 

do bahna či do potoka atd. Za vším stojí prá-

ce a  nemalé finanční prostředky, které musí 

obec vynaložit na provoz a údržbu celého hřiště 

a jeho okolí. 

Poděkování za pomoc a ochotu při obnově hřiš-

tě patří Renče a  Zdeňkovi Stoklasovým, které 

neodradilo ani tropické počasí. 

Jde o jeden z mnoha projektů, na kterých spo-

lečně pracujeme jako zastupitelé obce. 

Vaše podněty jsou vítány.

ÚVODNÍ
SLOVO
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 OBEC INFORMUJE RYCHLOVKY Z OBCE

1. 7. se již podeváté ko-
nala bohoslužba u před-
bořského křížku za po-
žehnání pro náš kraj. 

4. 7. proběhl čtvrtletní 
odečet u nedálkových 
vodoměrů v obcích Po-
povičky a Chomutovice. 

8. 7. byly instalovány nové lavičky na žádost našich občanů, 
a to v Chomutovicích u rybníka a na pěší stezce směr 
Herink. Stávající lavičky byly natřeny a opraveny. 

22. 7. Zdeněk Stoklasa ostříhal 
živý plot kolem dětského 
hřiště. 

30. 7. jsme přivezli novou antu-
ku na nohejbalové hřiště 
v Chomutovicích. Hřiště je 
již opět plně funkční.

5. 8. se konala tradiční Velko-
popovická pouť včetně 
mše svaté a fotbalového 
utkání. 

5. 8. jsme nechali prořezat stromy pod vysokým napětím 
u dětského hřiště a rybníka v Chomutovicích.

7. 8. se naplnil rybník 
Ve Struhách po vydat-
ných deštích, ale naštěstí 
se nevyplavil a nezpůso-
bil povodeň v obci. 

12. 8. se již tradičně opé-
kalo prasátko v Chomu-
tovicích před OÚ. 

21. 8. se konalo veřejné zasedání zastupitelstva, hlavním 
bodem bylo schválení záměru územního plánu ze 
strany Arendon, a. s., dále schválení dotace na nákup 
ochranných oděvů 
pro hasiče, umístění 
dopravních zrcadel 
v obcích a vyjádře-
ní se k proběhlému 
auditu k činnostem 
předcházejícího za-
stupitelstva. Celý zá-
pis je k dispozici na 
webových stránkách 
obce. 

26. 8. se konala poutní mše svatá ke cti sv. Bartoloměje, patro-
na našich obcí, v našem kostele v Popovičkách. Chtěli 
bychom vyzdvihnout nádhernou květinovou výzdobu 
v celém kostele, kterou připravili naši farníci, a také by-
chom chtěli poděkovat manželům Patákovým za organi-
zaci a pohoštění po mši. 

2. 9. restaurace La Bottega ve spolupráci s OAKS připravily 
rozloučení s létem pro děti i dospělé. Děti měly k dispo-
zici skákací hrad, golfového trenéra, mohly si připravit 
vlastní pizzu nebo si nechat malovat na obličej. Pro do-
spělé byl připraven brunch v restauraci. 

4. 9. proběhlo čištění kanalizace v ulici Strmá a Petrovy Vrchy. 

7. 9. byla dokončena rekonstrukce stávajícího dětského hři-
ště. Děkujeme Helence Dražanové za organizaci celé 
akce. 

9. 9. se konal svoz nebezpečného odpadu, jako jsou TV, zá-
řivky, lednice, prošlé léky, oleje, lepidla atd. ve všech ob-
cích. 

11. 9. byla opravena a natřena lávka na stezce z Chomutovic 
do Popoviček. 

14. 9. byl instalován zásobník na písek pro pytlování v prosto-
rách ČOV, abychom mohli rychle reagovat v případě po-
vodně. 

15. 9. jsme oficiálně otevřeli nový několikapatrový hotel v Cho-
mutovicích pro hmyz a další obyvatele. 

16. 9. se konalo „Rozloučení s létem“ na dětském hřišti včetně 
sázení Lidické hrušně. 

Radary – měřiče 
rychlosti

Dle schválení záměru zastupitelstva jsme 

provedli výběrové řízení na dodavatele 

měřičů rychlosti, jehož vítězem se stala 

firma Rozhlasy Bártek, se kterou již byla 

podepsána smlouva. Jedná se o  dva so-

lární měřiče rychlosti se zobrazením SPZ. 

Tyto měřiče budou osazeny na hlavní sil-

nici 320, která prochází naší obcí (v každém 

směru jeden). Zároveň byla podána žádost 

o dotaci. V případě kladného vyřízení do-

tace dojde k  výrazné úspoře obecních fi-

nancí. Realizace celého projektu je časově 

poměrně náročná z důvodů vyřešení všech 

nezbytných povolení. Pevně věříme, že 

instalace proběhne v  prvních měsících 

příštího roku. Součástí dodávky je také 

kompletní statistika provozu a  přehledy 

rychlosti např. v závislosti na čase atd. Tato 

data budou logicky poskytnuta pro potřeby 

PČR a Obecní policie. Obec tím bude moci 

přesněji plánovat např. spolupráci s Obecní 

policií, která je placena z obecního rozpočtu.

Zrcadla

Na základě opakovaných žádostí obyvatel 

Petrových Vrchů, z  ulic Na Skalce a  Pod 

Skalkou, jsme podali žádost o umístění dvou 

zrcadel na hlavní silnici 320 a výjezd z Petro-

vých Vrchů. V tuto chvíli čekáme na povo-

lení Policie ČR a  schválení navrhovaného 

umístění. Jde o bezpečnost provozu, a proto 

musí být velice pečlivě zváženo směrování 

a velikost zrcadla, aby nedošlo ke zkreslení 

přijíždějícího vozidla či přímo ohrožení 

silničního provozu. Realizace probíhá ve 

spolupráci s  říčanskou firmou 3k značky. 

Vypracování projektu a  vyřízení stanovení 

je již ve finální fázi před realizací. O dalších 

krocích vás budeme informovat v průběhu 

podzimu. 

Sázení stromů 

Podobně jako v loňském roce, proběhne i le-

tos sázení stromů v katastru naší obce, a to 

pravděpodobně poslední víkend v  říjnu. 

Tentokrát byly vybrány dvě lokality: cesta 

na Předboř a nová cyklostezka směrem na 

Herink (ke kapličce).

Jak jistě víte, v loňském roce se sázelo cca 50 

ovocných stromů společně se společností 

Sázíme stromy.cz podél silnic. Krajská sprá-

va silnic pak ještě dosázela asi 200 stromů 

mezi Modleticemi a Nebřenicemi.

Letošní akce je poměrně rozsáhlá, čítá 

přibližně 80 stromů a  mnoho keřů. Díky 

dobře nastartované spolupráci se Sázíme 

stromy.cz a  s  odborem životního prostředí 

v  Říčanech byl zpracován krajinný návrh 

(a  také několikrát přepracován), který 

zohledňuje lokální specifika, jako například 

nadmořskou výšku, složení půdy i globální 

oteplování s delším obdobím sucha. Všechny 

vybrané dřeviny jsou původní a  vhodnou 

kombinací a  umístěním podporují druho-

vou rozmanitost, myslí se na zvěř i hmyz. 

Stejně jako vloni se jedná o  neziskovou 

činnost, na které se obec bude podílet jen 

zlomkem skutečných finančních nákladů. 

Všichni jste zváni na akci sázení. Vnímáme 

tuto práci jako smysluplnou „pro obec i pro 

přírodu“. Občerstvení bude zajištěno 😊 

a o přesném termínu vás budeme včas infor-

movat. 

V  této souvislosti je dobré zmínit, že naše 

obec byla dána za příklad na celokrajské 

úrovni, co se do způsobu ochrany stromů 

proti okusu týče. Jedná se především 

o  ochranu proti daňkům, jejichž vynaléza-

vost v  ničení mladých stromků je obdi-

vuhodná.

Optika do domu

V  naší obci se již několik let plánuje 

a  hovoří o  možnosti vybudování op-

tické sítě do všech domácností, tzv. 

FTTH. Společný projekt se společností 

T-Mobile a  S  Com nabírá na obrátkách 

a  v  nejbližších týdnech budete, resp. 

všichni budeme osloveni s  předběžným 

souhlasem, způsobem realizace a  hlavně 

s  výhodami, které nám to přinese jako 

běžným uživatelům internetu, televize 

a  dalších IT smart/chytrých technologií. 

Jedná se o unikátní a troufáme si říci i vel-

korysý projekt, který se již nebude opa-

kovat. Kdo by nechtěl zdarma připojení 

optickým kabelem až do domu? Jedná se 

o zhodnocení nemovitosti, podobně jako 

sklep, garáž nebo výhled na moře (trochu 

nadneseně řečeno). 

Informační kanály 

Webové stránky Popovicky.cz, kde na-

leznete základní informace o obci, aktua-

lity, pozvánky na akce, úřední desku nebo 

dokumenty ke stažení.

Facebookové stránky Obec Popovičky, 

kde jsou pravidelně zveřejňovány ry-

chlovky z  obce, pozvánky na akce u  nás 

i v okolí, různá upozornění nebo výstrahy 

pro občany (máme přes 100 sledujících).

SMS, pokud se zaregistrujete na OÚ 

a  dáte souhlas se zpracováním osobních 

údajů.

Aplikace „Česká Obec“ pro chytré tele-

fony. Zde je nutné si nastavit notifikaci.

Rozesílání hromadných e-mailů, a  to 

opět pouze v  případě, že jsou dodržena 

pravidla ochrany osobních údajů.

Ohlédnutí za létem



4 5ZPRAVODAJ POPOVIČKY | NEBŘENICE | CHOMUTOVICE ZÁŘÍ 2023

Letošní akce „Rozloučení s  létem“ se konala v  sobotu 16. září. 

Spíše to vypadalo na uvítání s létem, sluníčko pálilo, jako by se 

nechtělo vzdát své síly, všichni jsme si užívali krásného počasí do 

pozdního večera. 

K poslechu a tanci opět hrála Kapela pod altánem a o občerstve-

ní se postarala firma Fresh Catering. V nabídce byla například 

grilovaná kýta, kuřecí roláda, vepřová porchetta, řízečky nebo 

grilovaná zelenina…

Poprvé jsme také testovali nově zakoupený popcornovač, zájem 

byl obrovský, občas popcornovač nestíhal pokrývat poptávku. 

Jsme rádi, že dětem chutnalo a můžete se na popcorn opět těšit 

na dalších společných akcích. 

Na začátku setkání krátce promluvil starosta, popřál všem krás-

ný večer a poté předal slovo panu Miroslavu Kalibovi, který měl 

přednášku o „Lidické hrušni“. Pan Kaliba je potomek jedné z žen, 

které přežily vyhlazení Lidic dne 10. června 1942. Popisoval ce-

lou událost, ale především jakým způsobem přežila hrušeň a jak 

se prokázala pravost tohoto stromu, který je dnes prohlášen za 

kulturní památku. Poté promluvila vnučka paní Nešporové, další 

z přeživších žen, a sdělila nám dojemný příběh, jak její babičku 

zachránilo nenarozené miminko, které jí potom bylo odebráno 

v koncentračním táboře a s nímž se jí do konce života nepodařilo 

setkat. Po přednášce se starosta, přednášející a další zájemci ode-

brali zasadit hrušeň před OÚ v Chomutovicích. 

Pak už se jen tancovalo a popíjelo 😊.

Organizaci zajišťoval OÚ s dobrovolníky a hasiči a na spolufi-

nancování se podílela společnost Arendon.

Rozloučení s létem

12. srpna jsme měli možnost 

posedět spolu s  dobrovolný-

mi hasiči, kteří organizovali 

celou akci, v  Chomutovi-

cích na návsi před obecním 

úřadem. K  poslechu hráli 

harmonikáři, prasátko se po-

malu odkrajovalo, až zbyly 

pouze kosti a úsměvy na tvá-

řích. Hasiči se celé odpoled-

ne starali o to, abychom měli 

dobrou náladu a měli co pít. 

Děti měly na návsi nafouk-

nutý skákací hrad a nastříka-

nou hasičskou pěnu, ve které 

všechny řádily až do úplného 

promáčení. Počasí nám vy-

šlo, účast byla skvělá, až se 

některým nechtělo večer ani 

domů.  

Děkujeme společnosti Aren-

don, která uhradila nákup 

prasátka.

ZE ŽIVOTA OBCE

Posezení u grilovaného prasátka

SPOLKY
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Eva Peterová je vášnivá pěstitelka ovoce a zeleniny a ze své vypěstované 

úrody pravidelně vyrábí různé dobroty. Nyní by se ráda podělila o svůj 

recept na marmeládu.

Ostružinová marmeláda

2 kg ostružin

1 kg cukru

1 pektogel

špetka skořice

Rajčatová marmeláda

2 kg rajčat

cca tři čtvrtě kila cukru (podle toho, jak sladká rajčata máme)

1 pektogel

Do velkého hrnce dáme rozvařit ostružiny/rajčata. Když máme rozvaře-

no, přidáme cukr s pektogelem a za stálého míchání vaříme do zhoust-

nutí. Hotovou marmeládou plníme připravené horké skleničky, které 

potom dobře uzavřeme, otočíme dnem vzhůru a necháme vychladnout. 

Rajčatovou marmeládu používáme na palačinky nebo lívance, chutná 

totiž stejně jako meruňková. 

 RECEPTY 

Lokální recepty

ZE ŽIVOTA OBCE

LIDICKÁ HRUŠEŇ

Posel naděje

16. 9. 2023

Dne 10. ervna 1942 se zdálo, že de  nitivn  skon ila více než 600letá historie 
obce Lidice. Bylo zavražd no 340 tamních obyvatel (192 muž , 60 žen a 88 
d tí), se zemí byly srovnány všechny domy v etn  kostela, sutí byl zavezen 
rybník, posunuto koryto potoka, zni eny všechny stromy a „název bývalé 
obce Lidic v politickém okresu kladenském prohlášen za navždy zaniklý“. Po 
válce se vrátilo pouze 143 žen a 17 d tí. V sou asné dob  žije již jen 1 lidická 
žena, Jaroslava Skleni ková, a asi 11 d tí p eživších. A hruše . Lidická hruše  
je strom, který jen shodou okolností p ežil b sn ní p íslušník  SS a n mecké 
policie. P i demolici kostela byla hruše  áste n  zakryta sutinami a korunka 
zlomena, ímž se jevila jako zcela zni ena. Ale nebyla, a proto je i nyní živoucí 
památkou vále ných událostí. 

patrik.urban28@email.cz

Patrik Urban 

734 405 164

Kontakt:

ELEKTRIKÁŘSKÉ A
VÝŠKOVÉ PRÁCE

Moje služby
elektrikářské práce

vapování střech
výškové práce

nátěry dřevěného podbití 
nátěry plechových střech

ostatní práce dohodou
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OAKS BĚTKA PATÁKOVÁ

V Oaks je živo
Byty a domy u golfového hřiště již mají od 

léta své první obyvatele. Projekt vedle re-

zidenčního bydlení přináší řadu benefitů 

i občanům Nebřenic, Chomutovic, Popo-

viček a dalších obcí. Nově vzniklé náměs-

tí již hostilo několik společenských akcí 

a další budou přibývat.

Projekt už během svého vzniku myslel na 

to, aby nijak neomezoval životní komfort 

místních. Před zahájením výstavby se 

proto vybudovala zcela nová silnice, čis-

tírna odpadních vod i  nový vodovodní 

přivaděč z vodního zdroje Želivka. Z  in-

vestice za více než 40 milionů korun teď 

bude těžit celé okolí, protože v  případě 

nedostatku vody ze stávajících zdrojů se 

k tomuto přivaděči mohou napojit i Popo-

vičky, Chomutovice a Nebřenice, aniž by 

samy musely investovat desítky milionů 

korun ze svých rozpočtů.

Dalším bonusem je oživení Nebřenické-

ho zámečku, který dlouhé roky chátral 

a hrozila mu demolice. Po kompletní re-

konstrukci se stal oblíbeným cílem pěších 

procházek, kde si místní mohou pochut-

nat na dobrotách v  restauraci golfového 

klubu. Na fasádě zámečku jsou k  vidění 

původní dekorativní prvky a  zdobení 

z  19. století, které byly v  rámci renovace 

objektu navráceny.

Oaks organizuje celou řadu kulturních 

akcí. Například na náměstí v Nebřenicích, 

kde ve spolupráci s La Bottega Oaks Deli 

Bistro proběhlo hned několik akcí nejen 

pro děti. V  prosinci se opět připravuje 

tradiční Mikulášská besídka, kterou oživí 

doprovodný program pro celou rodinu. 

V průběhu roku La Bottega Oaks Deli Bis-

tro nabízí různé gurmánské akce a specia-

lity, které doplňují standardní nabídku.

Díky úzké spolupráci realizátorů projektu 

a okolních obcí vznikají i další nápady na 

vylepšování lokality pro život místních –

a  tak došlo třeba k  financování opravy 

rybníka u  obecního úřadu a  financo-

vání nákupu fary v  Popovičkách ve výši 

3.000.000 Kč do vlastnictví obce. Objekt 

čeká rekonstrukce, stejně jako samotný 

obecní úřad. V přípravě jsou i stezky pro 

pěší nebo cyklotrasy, které propojí Nebře-

nice s širším okolím. S Petříkovem se spo-

lupracuje na posílení autobusové dopravy. 

Celkově už díky Oaks Prague okolní obce

získaly 22 milionů korun na svůj rozvoj, 

včetně pořádání společenských, kultur-

ních a sportovních akcí.

Včera

Konečně doma, povzdechnu si, když autobus 

oznámí stanici Popovičky, rozcestí. Celá zpo-

cená a  ulepená udělám krok z  autobusových 

dveří, které se v  mžiku zavřou. Ocitám se na 

autobusové zastávce a dívám se za tou už ma-

lou jedoucí hračkou. Slunce svítí, paprsky pálí 

a autobus pomalu mizí za zatáčkou. „Konečně 

doma,“ zamumlám si znovu a  pokračuji dál. 

Nechápu, co v  tom batohu všechno nosím, 

že se mi najednou zdá tak těžký! Vyndám si 

sluchátka a  svým nejrychlejším tempem se 

sunu domů, jen utéct tomu zničujícímu ve-

dru. Don’t stop me nooow, cause I’m having 

a good time, having a good timeee. I přes to, 

že having a good time je to poslední, co bych 

v tuhle chvíli měla, kráčím do rytmu a držím 

tempo. Cestou si všímám Parkhotelu Popovič-

ky s jeho kamennou fasádou. Tam přeci musí 

být klimatizace! pomyslím si, ale jsem moc líná 

dělat cestou domů další mezizastávky, a tak jen 

zamručím a  sunu se dál. Kostelu si radši ani 

nevšímám, přestože tam musí být příjemný 

chládek. Jediné, na co teď myslím, je odpoči-

nek. Konečně přejdu tu sluncem vysušenou 

a  popraskanou půdu nazývanou zorané pole. 

Vyslechnu si pár nadávajících psů, kteří ani po 

několika letech nepochopili, že jim opravdu 

nechci chodit na jejich pozemek, a ocitám se 

doma. KONEČNĚ DOMA! zařvu do prázdné-

ho, uklizeného domu, na který jsem se celý den 

těšila. Rychle si sundám svůj těžký batoh a zjiš-

ťuji, že jsem v něm celou dobu měla jen jednu 

učebnici. Nevěřícně se na batoh podívám, jako 

kdybych mu chtěla vyčíst obezitu, a  nadšeně 

otevírám tu příjemně mrazivou skříň, abych 

si vytáhla svůj oblíbený nanuk. Lednici zavřu 

a připravuji se na plnění posledního bodu své-

ho propracovaného plánu. Sundávám ponož-

ky, vypínám sluchátka, skáču na gauč a  zapí-

nám Netflix. Jó, konečně odpočinek. 

To byla doba…

Včera před 500 lety

„Konečně jsme doma,“ povídám oslíkovi, když 

konečně poznávám to malé rozcestí tří vyšla-

paných cest v  Popovičkách. Dneska nemáme 

tolik práce jako včera, ale stejně jsem vyčer-

paná až na kost. Oslík přikyvuje a  pokouší 

se setřást mušky, které ho už ten několikátý 

kilometr pronásledují. „Divím se, že ještě sto-

jíš na nohou,“ povídám mu klidným hlasem. 

Chápu, že nosit všechny ty koše plné hrachu, 

kůží a dalších vzácností není práce pro žádné 

malé oslátko. Sama už jsem tak unavená, že 

trávit ještě víc času na tom rozpáleném slun-

ci mě vůbec neláká. Bzzzz a  buch! Rychle se 

otočím a  nevěřícně se dívám na oslíka, který 

naneštěstí vyklopil jeden košík. Tvářím se, jako 

kdyby mi řekl něco hodně hnusného, a smiřuji 

se s  faktem, že košík budu muset tahat sama. 

„To je tak těžký!“ postěžuji si a snažím se dostat 

co nejrychleji, s košem na zádech a oslíkem po 

boku, domů. Udělám pár krůčků od rozcestí 

a všímám si velké budovy s kamennou fasádou. 

„To jsou stáje,“ usměji se a spiklenecky mrknu 

na oslíka, „tam dneska nejdeme.“ Všímám si 

oslíkova smutného pohledu, který na mě nená-

padně vrhá. No jo… dneska ho holt čeledíni ze 

stájí přikrmovat nebudou, na to je náš náklad 

až moc cenný a těžký. O kousek dál stojí kos-

tel sv. Bartoloměje, kde se každou neděli sejde 

celá vesnice a oslavuje neděli. „Prý tu stojí už 

300 let,“ šeptám obdivuhodně oslíkovi do ucha 

a začínám si pobrukovat gregoriánský chorál. 

Hospodine, pomiluj ny! Jezukriste, pomiluj ny! 

Ty, spase všeho mira, spasiž ny i uslyšiž… cesta 

pak utíká rychleji, když ti něco hraje v hlavě. 

Teď už zbývá jen přejít pole, které můj brat-

ranec před dvěma týdny zoral. Když se s oslí-

kem dostaneme až k  místu, kterému říkáme 

domov, vyběhnou na nás sousedovic psi. „Ne, 

dneska jsem nespadla do hnoje, ani se nepoli-

la mlékem, nemá cenu mě olizovat,“ razantně 

se snažím psy uklidnit. Rychle oslíka táhnu ke 

dveřím domu a z plných plic všem oznamuji: 

„KONEČNĚ DOMA!“ Pokládám s úlevou těž-

ký košík, přivazuji oslíka ke sloupku a sundá-

vám mu i jeho těžký náklad. Rychle utíkám do 

sklepa pro nějaké to čerstvé jablíčko na chuť. 

Teď už mi zbývá jen dokončit pár bodů našeho 

rodinného plánu. Vyčistit chlívky, dát kravičce 

seno, sebrat slepicím vejce, pomoci vykopat 

řepu, vykrájet jablka a dát je sušit do toho hicu, 

pak konečně skočit na slamník vonící čerstvě 

usušeným senem. Odpočinek… 

Jó, to bude ještě doba…

Alžběta Patáková

Dva včerejšky v Popovičkách
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Martine, díky, že sis udělal chvilku. 

Pojďme rovnou začít těmi nejzásadněj-

šími otázkami.

Dobře, také si myslím, že je nejlepší ty nej-

zásadnější otázky probrat na začátku. Co 

pro mě tedy máš?

Fotbal, nebo hokej? Klub? 

Zrovna první otázka, a  taková zapeklitá. 

Celou základní školu jsem hrál hokej, ale 

teď bych si vybrat nedokázal. Oba sporty 

mají něco do sebe. Ať je to ten velký čer-

nobílý fotbalový míč anebo dřevěné ho-

kejky a brusle.

Pivo, víno? 

Pivo, víno, voda, čaj, pomerančový džus, 

Kofola.

Jsou situace, případně jídla, ke kterým 

se hodí pivo, a  jindy zase víno. Jindy to 

zase může být zcela jiné pití. A kolik těch 

drinků v dnešní době máme… Už jenom 

u  piva a  vína máme plno druhů, chutí 

a barev.

Hory, nebo moře? 

Jasně že hory u moře.

Blondýnky, brunetky? Tady neodpoví-

dej, známe odpověď.

Na barvě přeci nesejde. Vždyť se dnes mů-

žeš i obarvit?

Cimrman, nebo Karel IV.? 

Mám rád oba. 

Karel IV. posunul ve své době české krá-

lovství tak, jak to pak po něm nikdo jiný 

nedokázal.

Naproti tomu Jára Cimrman podle mě 

velmi chytře ukazuje všechno to, co se 

nám nepovedlo. Krásně popisuje způsob, 

jakým se Češi vyrovnávají s  tím, že mají 

malý stát, přes který se evropské dějiny 

přelévaly ze západu na východ a zpátky.

Spolu by určitě byli silné duo!

Pop, rock? 

Všechno kromě popu a dechovky.

Facebook, X? 

Odpověď najdeš na mém Facebook 

profilu😊
X už bohužel nepožívám.

Pes, kočka? 

Máme doma dva psy a jednoho kocoura. 

Tak bych řekl tak 2:1.

Divadlo, kino? Tip? 

Těšil jsem se na druhý díl Duny, který 

nám bohužel odložili až na jaro.

Nej výlet v ČR? 

Na ČR je nejkrásnější to, že máme krás-

ných měst a míst spoustu a stačí jet jenom 

pár desítek kilometrů od Popoviček. Všu-

de se najde krásná architektura, historie 

a aktuální akce.

A který výlet byl nejlepší? Vždycky ten, ze 

kterého jsem se vrátil… 

Na Vánoce k večeři? 

Jako Čech samozřejmě bramborový salát 

a  ryba. Nečekal bys snad jinou odpověď, 

ne? 

V posledních letech kapra nahradil losos, 

protože není čas vybírat se s kostičkami, 

jelikož půlnoční mše u  nás Popovičkách 

začíná už v 9 hod. 

Tak zásadní věci už víme 😊, většina 

obyvatel tě asi zná z  kostela a  aktivit 

okolo zvonů. K těm se rád ještě vrátím, 

ale začněme mnohem dříve. Pokud vím, 

pocházíš ze samého centra Prahy, snad 

dokonce „z  Václaváku“. Co tě přivedlo 

na vesnici? 

Raději začnu úplně od začátku. Praha je 

opravdu krásné město. Nádherné, archi-

tektonicky promyšlené stavby, parky, ná-

městí. Plno příležitostí a akcí. Kavárna či 

bar na každém rohu. Přátelé a známí čas-

to blízko sebe. Jedna věc tomu ale pořád 

schází. Příroda.

Co rozhodlo, že právě Popovičky? 

V  době, kdy jste se sem stěhovali, byla 

Stádla ještě skoro pole?

Upřímně, nikdy jsem si nedokázal před-

stavit, že bych na vesnici bydlel. Vesnici 

jsem znal jenom od dědy. Po 14 dnech 

jsem se už těšil zpátky do města. Kdyby 

mi jako malému řekli, že za pár let se pře-

stěhuji doslova na pole, nevěřil bych jim. 

Přeci mi ale toto místo přišlo jiné. Nevím, 

jestli pro to existuje nějaký jiný název, ale 

sám bych to nazval Libušin komplex. Je to 

něco, jako když (jako sama Libuše viděla 

Prahu) se vám nějaké místo opravdu líbí 

a věříte, že by časem mohlo být ještě lep-

Martin Paták, 49 let
Popovičky

14.10. ŠPACÍR

ŘÍJEN SÁZENÍ STROMŮ  (DLE POČASÍ)

4.11.  LAMPIONOVÝ PRŮVOD

11.11.  PODZIMNÍ ÚKLID OBCÍ

25.11.  SOUSEDSKÉ POSEZENÍ

5.12. MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA

17.12. KONCERT V KOSTELE
         ADVENTNÍ SETKÁNÍ 
         
24.12. PŮLNOČNÍ MŠE
 
25.12. ZPÍVÁNÍ KOLED U JESLIČEK  

PODZIMNÍ AKCE
v Popovičkách
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ším místem k žití. A já si myslím, že Po-

povičky od té doby ušly opravdu dlouhou 

cestu.

Často projíždím kolem vašeho domu 

a vídám tě se štětcem či vrtačkou v ruce. 

Co tam tak doma na zahradě celé ty ví-

kendy děláš?

Rád trávím čas venku v  přírodě. Hlavně 

vím, že prostor, ve kterém žijeme, na nás 

opravdu hodně působí, ať vědomě či ne-

vědomě. Baví mě využít kreativitu a  při-

způsobit prostor pro mě i moji rodinu tak, 

aby odpovídal tomu, co máme rádi a  jak 

žijeme. Chtěl bych, aby říkal: „Tady žijí  

Patákovi.“

To samé bych chtěl také v naší obci, v Po-

povičkách. Tyto činnosti také potřebují 

péči a stojí hodně úsilí a práce, jak asi plno 

z nás ví. Ve finále je to ale stejné. Chceme, 

aby se nám tady žilo dobře a aby náš pro-

stor odpovídal tomu, jací jsme.

Relaxace a  tak trochu i  kutil… Chápu, 

pracuješ ve velké společnosti a jsi úspěš-

ný, stejně jako je celá firma. Pokud vím, 

jsi šéfem HR. Co tě přivedlo od analýz 

obchodních případů k přijímání nových 

kolegů? 

Řekl bych, že možná trošku přeháníš, ale 

ano, pracuji v  IT firmě, kde jsem začínal 

jako IT analytik. HR pozici jsem dělal hlav-

ně proto, že to bylo potřeba. Přeci jenom 

jako firma jsme tým. Teď se ale rozrůstáme 

i do zahraničí. Místo cca 1000 lidí nás je už 

přes 3000 v mnoha zemích. Pro mě je to 

hlavně příležitost vybudovat něco většího 

se spoustou zajímavých lidí z různých stá-

tů. HR jsem dal definitivně sbohem.

Jak poznáš dobrého uchazeče, jak se 

připravuješ na pohovor? Používáš třeba 

nějaké moderní pomůcky, sociální sítě 

apod.?

Přesto že nejsem žádný agent 007, ani pro-

fesionální psycholog, za ta léta jsem se pár 

věcí naučil. Pokud ti něco není jasné nebo 

se ti to zdá trochu přikrášlené, stačí se jed-

noduše a otevřeně zeptat. Je to už taková 

kouzelná formule na pravdu. Otázka „A co 

konkrétně jste dělal?“ dokáže velmi jedno-

duše ukázat, jak na tom kdo je. Málokdo ti 

totiž bude lhát z očí do očí.

Jaká je úroveň uchazečů, jsou to hotoví 

pracovníci, nebo je nutné si je ještě za-

učit? Co je silnou/slabou stránkou sou-

časné generace? 

Jak už jsem na začátku trochu naznačil. Já 

sám se učím pořád, i přes 19leté zkušenos-

ti mám pořád co zlepšovat. Jen málokdo 

přijde do naší firmy vybaven už komplet-

ním balíčkem všech možných dovedností. 

A ohledně současné generace jsem na-

prosto spokojen. Teď nebudu brát jen prá-

ci v IT, ale naši budoucnost obecně. Ať už 

se jedná o místa, kde žijeme, či sílu sociál-

ních sítí, internetu, mám pocit, že součas-

ná generace si je těchto pohledů vědoma 

a je odhodlaná s nimi něco opravdu dělat.

Máš pracovní zkušenosti i  ze země ne-

omezených možností (ne z  Ruska 😊), 

přesto jsi na dlouhá léta zakotvil ve spo-

lečnosti, kterou založili Češi. Co tě tam 

tolik let (19) stále baví? 

Jak už jsem říkal, jako firma jsme tým. 

A já věřím, že IT obor opravdu přispěje 

k  lepší technologické budoucnosti. Je to 

něco jako když se snažíš dívat do budouc-

nosti. Už teď mi přijde neuvěřitelné, kolik 

jsme toho v oblasti IT za ta léta dokázali 

vymyslet a vytvořit.

Jako firma se teď rozšiřujeme i do jiných 

zemí a já jsem rád, že můžeme takhle pre-

zentovat Českou republiku a  komuniko-

vat i s jinými zeměmi.

Jasný, jako HR si sám tak trochu zajišťu-

ješ, že se z práce nestává rutina a později 

nuda. Ve volném čase se věnuješ doslova 

bohulibé činnosti – díky tobě, a pocho-

pitelně tvé ženě a  řadě dalších farníků, 

je kostel mnohem blíže všem občanům, 

než býval dříve…

Každoročně připravujete několik akcí, 

za nejviditelnější považuji Noc koste-

lů. Při té příležitosti je možnost vidět 

i  zázemí kostela. Ve zvonici se nachází 

i malý archív, staré záznamy z úředních 

knih apod. O co se jedná a plánujete as-

poň jeho částečné zveřejnění? 

Staré záznamy, které jsme nalezli v našem 

malém kostelíku, mi přijdou opravdu ne-

uvěřitelné. Nebyl bys, Vašku, jediný, koho 

by to mohlo nadchnout. Můžeš se z nich 

třeba dozvědět, jak naše obec dříve vypa-

dala, co se v tu dobu řešilo, nebo jak moc 

důležitý byl pro občany Popoviček kostel. 

Věřili jsme, že některé spisy mohou být 

vzácné nebo mohou obsahovat i důležité 

informace pro historiky. Požádali jsme 

tedy archiváře z  Pražského biskupství, 

aby dokumenty prověřili. V tuto chvíli asi 

stále dokumenty probírají a zjišťují všech-

ny možné informace. Kvůli této akci tedy 

v  blízké době bohužel neplánujeme zve-

řejnění. Ale plno z nás mělo tu možnost 

vidět alespoň tu nejzajímavější část na 

Noci kostelů, kde jsme nadšeně o  doku-

mentech mluvili a ukazovali jejich formu.

Z 1. patra zvonice pojďme výš, k samot-

ným zvonům. Kdo vlastně přišel s nápa-

dem původní zvon Jan opravit? 

Zajímalo nás, proč zvon nezvoní. Tak jed-

noduché to bylo. Myslím, že o zvonu toho 

bylo napsáno i v obecním zpravodaji hod-

ně. Kdyby to někoho zajímalo, vše je stále 

dostupné na www.naszvon.cz. Jsou tam 

oznámení, dokumenty, i fotografie z pro-

běhlých akcí. 

S  kým jste spolupracovali na přípravě 

oprav, co bylo důležité? 

Základními účastníky byli Farnost Ří-

čany, Obec Popovičky a  zvonař Michal 

Votruba. Opravdu ale nejde vyjmenovat 

všechny, kteří celou dobu pomáhali s ak-

cemi, s vyřizováním formálních záležitos-

tí a  vším dalším, co bylo potřeba. V  ne-

poslední řadě patří velký dík všem, co na 

zvon přispěli jakoukoli částkou. Nebyly 

to velké firmy nebo stát formou dotace, 

všechno to byli lidé z  našich i  okolních 

vesnic, dalo by se říci sousedé, a to je na 

tom všem asi to nejhezčí. 

Předpokládám, že se lépe organizují 

různé aktivity, když je dost pomocníků. 

Jak můžou ostatní pomoci, zapojit se? 

Stačí jen přijít, když je potřeba, třeba jako 

když se již zmíněný zvon umisťoval do 

věže.

Kdo by si chtěl připomenout tu krásnou 

událost, může se podívat na film posklá-

daný z nahrávek, které pořídili účastníci.

Jaká je nejbližší akce, kde se můžeme 

s celou vaší „partou“ potkat?

Jsem rád, že většinu akcí již pořádáme 

s naší obci společně. Akce tak jsou zajíma-

vější a dozví se o nich více lidí. Na prosi-

nec chystáme společně adventní koncert, 

ale nebude to jen koncert… sledujte obec-

ní oznámení.

Děkuji nejen za rozhovor, ale za veškeré 

úsilí, které jste společně vynaložili a vy-

nakládáte ve prospěch nás všech. 

 

Rozhovor vedl Václav Škorpil

Každý dům má svůj příběh 

a popovičská fara jich v sobě 

zakonzervovala hned něko-

lik. Od doby svého vzniku 

v  době vrcholného baroka 

prošla několika rekonstruk-

cemi, a i přesto jsou v ní stále 

k  nalezení pozůstatky nej-

staršího vnitřního vybavení 

a výzdoby z 18. století, a stej-

ně tak stále zrcadlí každo-

dennost venkovského faráře 

století devatenáctého. 

Každý zdejší detail – původní 

barokní výmalba či klasicist-

ní dveřní kování – je dílem 

postupné skládačky historic-

kých událostí, na které by se 

bez zachování fary zcela za-

pomnělo, a které jsou důleži-

tým dokladem života našich 

předků.

Přesnou dobu vzniku fary neznáme. Od roku 1715 byl ale zdej-

ším administrátorem Lukáš Stadlmajer, který v  té době bydlel 

ještě v kostelní kostnici, a který dle farní kroniky viděl zbořeniny 

původní fary „za potokem pod Hájem“. Nová současná fara tedy 

vznikla někdy po roce 1715, možná současně, nebo v návaznosti 

na přestavbu kostela sv. Bartoloměje v letech 1731–1736. Z této 

doby se v podkroví fary zachovaly výjimečné pozůstatky malo-

vané, kdysi obytné místnosti. Tento fragmentární, leč důležitý 

pozůstatek nám dokládá malebnost původního farního stavení, 

ale současně pomáhá nahlédnout do každodennosti místních 

farářů. O historii fary vypráví bohatě rovněž farní kronika, kte-

rá popisuje dění v průběhu nejen celého 19. století. Dozvídáme 

se například, že současný chlév byl vystavěn v  průběhu 50. let          

19. století, a  že se jeho stavitel s  výstavbou loudal. Máme ho 

ale každopádně přesně datovaný, což není běžné. Kronika dále 

nabízí povzdechy faráře o tom, jak by fara potřebovala obnovit 

a uzpůsobit k pohodlnějšímu přebývání – vždyť byla s kostelem 

komunitním středobodem obce! Z první poloviny 19. století se 

tak zachovaly dveře do sklepů či dveře na půdu, naopak zbylé 

dveře jsou jednotným produktem přestavby fary na úplném konci 

19. století. Kování, které se na dveřích zachovalo, lze vysledovat 

až do dobových vzorníků a nabídek, které byly analogické k na-

bídkám klik a bytových doplňků, jaké známe dnes.

Areál fary v Popovičkách je dokladem každodenního života ves-

nického faráře a  jeho obydlí, stejně tak střípkem příběhu celé 

obce. Prohlídkou takového objektu zjišťujeme pokaždé něco více 

o době jejího vzniku v době vrcholného baroka, ale i o pozděj-

ších úpravách v 19. století, které se nám v cenném interiérovém 

detailu zachovaly dodnes. Přeci – kolik objektů ve vsi má dveř-

ní kování, dveřní závěsy, samotné dveře i  interiérové okenice 

z  19. století? A která fara nese pozůstatky původní výmalby 

a útulného podkrovního příbytku nejváženější postavy obce?

Mgr. Filip Facincani, památkář

ÚOP NPÚ středních Čech

Fara v Popovičkách jako stroj času 

 Z HISTORIE
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 KONTAKTY 
OBECNÍ ÚŘAD 

Obecní úřad Popovičky se sídlem v Chomutovicích
K Rybníku 12, 251 01 Chomutovice
IČ: 00640131

Číslo účtu: 16822201/0100
Datová schránka: 9vfakxa
Tel.: 323 637 123 E-mail: obec@popovicky.cz 
Web: www.popovicky.cz 
fb: facebook.com/obecpopovicky

Úřední hodiny 
Pondělí: 7.00–12.30   13.30–16.00
Úterý:    7.00–10.00   17.00–19.00
Středa:   7.00–12.00

Vedení obce 
Starosta: Jaroslav Švehla
M: 723 814 131 E: jaroslav.svehla@popovicky.cz
Agenda: Hasiči, Krizový a povodňový plán, Digitalizace obce, Časopis, 
Komunikace za obce, Rozpočet obce

Místostarosta: Ing. Alexander Tuháček  
M: 603 400 657 E: alexander.tuhacek@popovicky.cz
Agenda: Územní plán, Zeleň, Pozemní komunikace, Stezky a chodníky

Člen zastupitelstva: Petr Kvarda 
M: 776 688 802 E: petr.kvarda@popovicky.cz
Agenda: Veřejné osvětlení, Komunální odpad, Rozpočet obce, 
Voda – vodné a stočné, Předseda finančního výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Jaroslav Richter 
M: 724 563 153 E: jaroslav.richter@popovicky.cz
Agenda: Stavební záležitosti, Smluvní záležitosti TSP, Obecní policie, 
Člen finančního výboru

Člen zastupitelstva: Mgr. Helena Dražanová 
M: 603 554 719 E: helena.drazanova@popovicky.cz
Agenda: Smluvní záležitosti obce, Dětské hřiště a sportoviště, Školství, 
Předsedkyně kontrolního výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Radka Kučerová 
M: 603 402 579 E: radka.kucerova@popovicky.cz
Bez agendy 

Referentka OÚ
Asistentka starostky, ověřování listin a podpisů, výpisy ze systému Czech POINT: 
Magdalena Lehovcová 
M: 601 555 177 E: magdalena.lehovcova@popovicky.cz

MĚSTSKÝ ÚŘAD V ŘÍČANECH
Masarykovo náměstí 53/40, 251 01 Říčany
T: 323 618 111 – ústředna
E: podatelna@ricany.cz
Pošta Dobřejovice
Na Návsi 3
251 01 Dobřejovice
T: 954 225 170

OBECNÍ POLICIE VESTEC
T: 702 277 227 str. Radek Bus (po–pá 8–17 hodin)
E: radek.bus@opvestec.cz

RESTAURACE/ OBCHOD 
Park Hotel Popovičky 
Ke Kostelu 13, Popovičky
T: 240 201 120 E: info@parkhotelpopovicky.cz

La Bottega Oaks Deli Bistro 
Nebřenice 30, 251 01 Popovičky
T: 703 150 150 E: delibistro@oaksprague.cz

SBĚRNÉ MÍSTO BIOODPADU 
Chomutovice, Ve Struhách (od OÚ směr lom)

Místní zpravodaj pro Popovičky, Nebřenice a Chomutovice vydává obec Popovičky. Pověřený zástupce OÚ Jaroslav Švehla, odpovědná redaktorka 
Marti na Tuháčková, DTP: Martin Kökeny, Tisk: PRINT PRODUKCE PRAHA s.r.o., Distribuce OÚ Popovičky, náklad 230 ks, Evidenční číslo MK ČR E 23326

Přehled kulturních
akcí v Popovičkách 
na rok 2023

15. 4. JARNÍ ÚKLID OBCÍ, Sraz u ČOV

9.00   Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo 

u hřbitova v Popovičkách

30. 4. Pálení čarodějnic,
17.00 U rybníka Ve Struhách

2. 6. Noc kostelů včetně prohlídky nového
18.30 zvonu, Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

10. 6. Huntovický útok, Hasičská soutěž

8.00  u rybníka Ve Struhách

30. 6. Loučení se školním rokem, Na náměstí 

14.00  OAKS Prague v Nebřenicích 

12. 8. Posezení u grilovaného prasátka,
16.00  Chomutovice – u hasičárny

26. 8. Poutní mše svatá ke cti svatého
14.30 Bartoloměje s koncertem,
 Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

16. 9. Rozloučení s létem, Pergola u dětského

16.00  hřiště Na Stádlech – hudba a pohoštění 

 Slavnostní sázení Lidické hrušně 
 včetně přednášky o Lidicích

14. 10. Špacír, Procházka okolními obcemi

9.15  Dobřejovice, Modletice, Herink a Popovičky

4. 11. Lampionový průvod, Sraz u OÚ,

17.00  pohoštění u dětského hřiště Na Stádlech 

11. 11.  Podzimní úklid obcí, Sraz u ČOV

9.00  Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo

 u hřbitova v Popovičkách

25. 11. Sousedské posezení, Zámecký sál

19.00  v Modleticích – doprava tam a zpět zajištěna

5. 12. Mikulášská nadílka, Na náměstí OAKS

16.00  Prague v Nebřenicích 

17. 12. Adventní setkání,
16.00  Chomutovice – na návsi 

24. 12. Štědrovečerní půlnoční mše,
21.00  Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

25. 12. Zpívání koled u jesliček,
16.00  Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách

 PREZENTACE

Jen pár kilometrů od vašich obcí na exitu 15 dálnice D1 sídlí ne-

nápadná firma s velkou tradicí a s mnoha referencemi ve vaší obci. 

Jistě jste si povšimli solárních panelů na střechách rodinných domů 

např. Na Stádlech nebo na Petrových Vrších. Ano, to je z velké části 

naše práce. Ve vaší obci jsme instalovali sedm solárních elektráren 

do deseti kW pro rodinné domy.

Novotný elektronik jsme založili v  Praze v  roce 1991 jako servis 

spotřební elektroniky. V devadesátých letech jsme otevřeli čtyři dal-

ší pobočky. Naší činností byl nejprve servis pro koncové zákazníky. 

V roce 1996 jsme získali výhradní autorizaci pro firmu Thomson, 

kterou jsme po roce 2010 rozšířili i pro Slovensko. Po roce 2002 

s novelou občanského zákoníku a se zavedením tzv. dvouleté záru-

ky jsme získali řadu dalších autorizací od výrobců elektroniky po 

celém světě. V roce 2005 jsme vyhráli výběrové řízení pro obchodní 

řetězec Tesco na servis elektro v České republice a na Slovensku.

 

S novým oborem podnikání, s fotovoltaikou, jsme se poprvé setkali 

v Hamburku, v evropské centrále firmy Sharp, se kterou spolupracu-

jeme od roku 2006. Po nešťastném začátku fotovoltaiky v ČR došlo 

nejprve k růstu solárních parků na zelené louce a poté faktickému 

zákazu instalovat panely i na střechy rodinných domů. Po restartu 

fotovoltaických elektráren pro domácí použití jsme zahájili spolu-

práci s partnerskou firmou HM-PV z bavorského Grafenkirchenu 

a rozšířili podnikání v ČR do oblasti domácích solárních elektrá-

ren. Zaměřili jsme se na stavbu vysoce kvalitních elektráren z pro-

dukce německých výrobců a  stali jsme se partnerem společnosti

Sonnen GmbH, vyrábějící inteligentní solární baterie, která je v sou-

časnosti nejúspěšnějším výrobcem bateriových úložišť na světě.

Energetická krize, v ČR započatá krachem Bohemia energy a eska-

lovaná ruskou invazí na Ukrajinu, znamenala obrovský nárůst in-

stalací fotovoltaických elektráren jak na střechách rodinných domů, 

tak na průmyslových objektech. Po celou dobu nového solárního 

boomu jsme neslevili z kvality našich instalací. Při extrémním ná-

růstu objednávek jsme měli značné rezervy v pravidelné a včasné 

komunikaci se zákazníky, ale elektrárny od Novotný elektronik zů-

staly na své předkrizové úrovni. Komunikační problémy se nám již 

podařilo vyřešit a dnes, v roce 2023, se ani v této oblasti nesetkáte 

s žádnou nepříjemností.

Již od roku 2013 sídlíme ve vlastní budově v  průmyslové zóně 

Všechromy, v těsném sousedství exitu 15 na dálnici D1 ve směru na 

Prahu. Výborná dopravní obslužnost, stejně jako parkování v na-

šem areálu vytváří ideální podmínky pro řemeslnou živnost. Máme 

na jednom místě jak kanceláře a skladové prostory, tak veškeré zá-

zemí pro přípravu elektráren a provoz firemních aut. 

Elektrárny instalujeme bez ohledu na lokalitu, ale samozřejmostí je 

upřednostňování klientů z  blízkého okolí. Okresy Praha-východ, 

Praha-západ, Benešov a jihozápadní okraj Prahy jsou naší spádovou 

oblastí. Na mapě okolí dálnice D1, do vzdálenosti více než 30 km

od Prahy, není žádná obec, ve které není ani jedna instalace foto-

voltaické elektrárny od Novotný elektronik. Po několika letech bu-

dování domácí fotovoltaiky se ve stále větší míře instalují elektrárny 

na střechách průmyslových budov, hotelů a podnikatelských pro-

vozech, stejně jako novinka roku 2023 – komunitní fotovoltaika 

pro bytové domy a obce. Jako příklad mohu uvést společný projekt 

s obecním úřadem v Petříkově, a  to komunitní obecní fotovoltai-

ku na obecním úřadě, obchodě a  školce, s  celkovým výkonem 

30 kW, pro sdílení elektřiny v rámci obce. Ve Strančicích projektuje-

me 50kW elektrárnu na budovu školy, rovněž s perspektivou sdílení 

pro ostatní odběrná místa obce. 

Nedílnou součástí staveb fotovoltaických elektráren je jejich servis. 

Aby desetileté záruky nebyly pouze obchodním trikem, ale reálnou 

garancí, je nezbytné, aby instalační firma měla potřebné servisní 

zázemí a  kvalifikované techniky. Absolvujeme pravidelná školení 

u výrobců fotovoltaických komponentů jak v ČR, tak i v německy 

a anglicky mluvících zemích. Provádíme servis všech námi nain-

stalovaných elektráren a také všeobecný servis pro některé výrobce. 

Internet snese všechno! Ve fotovoltaice toto platí na druhou. Nabíd-

ka rychlokvašených firem, které o sobě tvrdí superlativy, je nepře-

berná. Bankroty a nedokončené elektrárny jsou varováním. Jsme 

stabilní, více než 30 let stará rodinná firma. Za svoji elektrárnu za-

platíte v okamžiku, kdy vám ji hotovou předáme k užívání. Vyřízení 

administrativy a  dotace považujeme za samozřejmost. Navštivte 

nás a přesvědčte se. 

S úctou Zbyněk Novotný

www.nemeckesolarnielektrarny.cz 

Novotný elektronik – 30 let, od servisu 
spotřební elektroniky k solárnímu boomu! 



Pekárna & koloniál
v hotelovém resortu

Každý den pro vás pečeme
 to nejkvalitnější pečivo z české mouky.

Najdete u nás i domácí buchty, koláče a chlebíčky.

PONDĚLÍ - PÁTEK 7:30 - 19:30
SOBOTA - NEDĚLE 8:00 - 18:00    

Volná pracovní místa
Obsluha hotelové prádelny

Pokojská
Snídaňová servírka

Pro více informací volejte +420 733 182 296.


